
SEPTEMBER 2023 

NR.245 •  53 .  ÅRGANG    

Borgeravis for Ny Hammersholt, Lille Sverige,  Hammersholt, 
Brødeskovparken, Nr. Herlev, Freerslev – og alt det midt imellem!

Nyt om Lokalrådets arbejde, trafikken i  
området, lokalhistorie og nyt fra foreningerne 
i området. Og så kan du møde den nye  
formand for Brødeskov Idrætsforening



MobilePay

100 kr.
94329

Brødeskov Lokalråd
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Næste nr. (246) er på gaden 18. - 25. november 2023.
Indleveringsfrist den 28. oktober 2023 – husk at overholde den!
BBavis@brodeskov.net

Restaurant Nysøgaard 
Nysøgårdsvej 9, 3400 Hillerød 

Tlf.: 48 26 56 85  
info@nysogaard.dk  
www.hillerodgolf.dk 

CAFÉ /RESTAURANT 
SELSKABSLOKALE 

DINNER TRANSPORTABLE 

 
 

 
 

 

Se på vores hjemmeside vedr. åbningstider. 
Du kan også sende en mail eller ringe på 40 33 03 36. 

Venlig hilsen Anders Kjergaard

Støt Brødeskov Lokalråd  
med 100 kr. om året

Husk, du kan betale  
med MobilePay  
på 94329
Et års medlemskab, der dækker hele husstanden, koster 
kun 100 kr. Hvis du betaler på MobilePay, skal du skrive 
dit navn i beskedfeltet. Du kan selvfølgelig også stadig 
overføre dem på 6300 – 1583230.  

Som medlem støtter du indsatsen for at  
forbedre forholdene i området samt udgivelsen af 
Brødeskov Borgeravis.  

Galleri Louise T

Farverige malerier med både  
abstrakte og figurative elementer
Åben efter aftale på 28 69 96 85

www. louiset.dk

Malerier af  
Per Christiansen

Se mere på perchristiansen.com  
eller kontakt for aftale på 22 26 97 94
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N Y T  F R A  B R Ø D E S K O V  L O K A L R Å D

Sommerferien er slut, og Lokalrådet er igen i arbejdstøjet.
Og det bliver et travlt og spændende efterår.

Landsbyvisionerne for Hammersholt og Ny Hammersholt er ved at blive 
finpudset, med input fra mødet om seniorbofællesskaber i juni.

i praksis er der ikke meget at ændre, for ånden var den samme som da 
visionerne blev skabt. Nye tiltag skal passe ind i det eksisterende, og det 
der ikke bruges længere, det må meget gerne blive genbrugt.

Kommunen har droppet idéen om helhedsplanen for de to landsbyer 
tilsammen, i stedet skal visionerne bruges som grundlag for kommune-
planen, der får materialet i udgangen af året.

Det betyder i praksis, at det bliver lokalrådets høringsrunde i efteråret  
der bliver gældende. Herefter er det officielt. Så det er godt nyt. Men vi 
kommer til at følge forløbet tæt, for at sikre at vi kan genkende visionernes 
indhold i den kommende kommuneplan.

Når kommunen ikke ønsker at udarbejde en helhedsplan, skyldes det at 
de normalt kun laver en sådan for områder under udvikling, eller hvor 
udbygning er et stort ønske. Det er ikke tilfældet her. 

Solcelleparker mellem Nr. Herlev og Freerslev er stadig en stor sag.
Det er ikke slut endnu, og vi vil stadig opfordre til at følge med på  
kommunens hjemmeside ”sammen om Hillerød”, i pressen og på sociale 
medier.

Omfartsvejen ved Nr. Herlev er nu igen på vej ind i kommuneplanen.  
Den forsvandt derfra for en del år siden, uden nogen helt kan forklare 
hvorfor. Det er, om ikke andet, en delvis sejr.

Men et er planlægning, noget andet er udførelse. Før vejen kan blive en 
realitet, skal forvaltning og politikere prioritere den højt nok på listen, til at 
den tildeles anlægsmidler, når der er nogle at tage af.

Forvaltningen har fokuseret på ulykkesstatistikken, og den er jo ret lav, da 
vi der bor her ved at vejen er farlig – og passer på. Derfor står omfartsve-
jen ret lavt på listen, som det er nu. Men på listen er den, og det er vigtigt.

Som mange måske efterhånden er bekendt med, så har forvaltningen 
indstillet til det politiske udvalg, at tilladelsen til at drive privat institution  
i Nr. Herlev Børnehus inddrages.

På udvalgsmødet 16. august var forældre fra børnehuset med, og gav i 
den forbindelse sin udgave af forløbet. 3 af udvalgets medlemmer,  

På vej mod et  
travlt efterår
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Køb en annonce i Brødeskov Borgeravis  
og bliv set i dit lokalområde
 
Størrelse PRIS MOMS PRIS PR. ÅR PRIS PR. NR. 

1/2 omslag inderside 2.100 525 2.625 656,25
1/4 omslag inderside 1.400 350 1.750 437,50
1/1 tekstside 2.800 700 3.500 875,00
1/2 tekstside 1.800 450 2.250 562,50
1/3 tekstside 1.400 350 1.750 437,50
1/4 tekstside 1.100 275 1.375 343,75

hhv. fra Venstre, Konservative og Radikale Venstre stemte efterfølgende 
mod forvaltningens indstilling, mens de resterende fire medlemmer, 2 fra 
SF og 2 fra Socialdemokraterne, bakkede forvaltningen op, og sendte 
dermed sagen videre i økonomiudvalget, med en indstilling om at lukke 
Børnehuset.

Allerede før privatiseringen i 2013 har der været et ønske om at trække 
børnene ud til andre institutioner, anbefalet af forvaltningen. Men da den 
genopstod som privat institution, ja så var det ikke længere en kommunal 
beslutning. Det tror vi mange har været glade for, både småbørnsforæl-
dre, og andre lokale der gerne vil bo i en landsby hvor man kan følges 
gennem børnehave og skole med sine nabobørn.

Men forvaltningen har været meget opmærksom på Børnehuset, og har 
på skiftende baggrunde opretholdt et nøje, og til tider skærpet tilsyn  
med institutionen. Det resulterede i 2016 i et forsøg på at lukke  
Børnehuset, men politikerne var ikke enige med forvaltningen. Huset fik 
lov at leve videre.

Her i 2023 kom redningen så fra en anden vinkel. På økonomiudvalgets 
møde i slutningen af august, viste der sig et flertal uden om SF og Social-
demokraterne. Dermed kommer spørgsmålet ikke i byrådssalen, og 
Børnehuset kan fortsætte som privat, lokal institution.

Forude venter nu Børnehusets personale, ledelse og bestyrelse en  
stor opgave. For selvom meget er kørt i stilling, er det ikke slut endnu. 
Planerne skal bringes i mål, så vi fortsat har et godt, og bedre, dagtilbud 
her i Nr. Herlev.

Set fra en lokalrådsmæssig vinkel, ville det have været et stort tab,  
hvis politikerne havde valgt at afvise det lokale initiativ og engagement. 
For man må ikke glemme at Børnehuset ikke bare er et godt kort for 
boligværdierne i området. Det er også grobunden for venskaber mellem 
børnene, der strækker sig op gennem skoletiden, og så er det med til  
at vi voksne i byen lærer hinanden bedre at kende.

Alt sammen noget der styrker lokalsamfundet – og dét er netop det 
vigtigste for os som lokalråd.

Derfor er vi i lokalrådet glade for at politikerne i økonomiudvalget valgte 
at lade tvivlen komme lokalsamfundet til gode.

Som I nok kan læse, så er der alle mulige grunde til at deltage i debatter-
ne, hvis man har mod på det. En god start er at tilmelde sig vores nyheds-
brev, så man ikke skal vente 3 måneder på næste borgeravis.

Savner du vores nyhedsbrev pr. mail? Det får du ved at sende en mail til 
bestyrelsen@brodeskov.net

På bestyrelsens vegne.

Mathias Skarby
Formand for Brødeskov Lokalråd



Jubilæumsfest for 
Lokalrådet
Lørdag den 13. maj fejrede Brødeskov Lokalråd, tidligere 
Brødeskov Borgerforening sit 50 års jubilæum.

Festen blev afholdt i BIFs lokaler fra kl. 12-17

Der var gratis mad/kage og drikke til de fremmødte og vejret var dog en 
smule med os.

Desværre mødte der ikke så mange op, som vi havde håbet på, men dem 
der mødte op fik da en hyggelig eftermiddag
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T R A F I K U DVA LG E T O R I E N T E R E R

Brødeskov Station skal flyttes, - Lokalplan 469 er vedtaget, med henblik 
på at flytte trinbrættet i 2024

Hillerødmotorvejens forlængelses hjemmeside er sidst opdateret 4/7 
2023; man kan finde den her: https://www.vejdirektoratet.dk/projekt/
hilleroedmotorvejens-forlaengelse

Trafikgruppen i Nr. Herlev, “Bevar Nr. Herlev - trafikken ud af landsbyen”, 
en lokal trafikgruppe i Nr. Herlev, havde d. 23. februar i år møde med 
ABT-udvalget (Arkitektur, Byplan og Trafik).

Udvalget havde vores gamle vejønske om en forlægning af Uvelsevej syd 
om Herlevgård til behandling i deres junimøde.

ABT-udvalget besluttede enstemmigt på dette møde at vi skal have vores 
omfartsvej uden om Nr. Herlev. Der er anlægsloft og ingen penge til det 
nu, men ”Udvalget ønsker at strækningen optages i den kommende 
kommuneplan 2025 - 2037 som offentlig vej.”

Det er jo dejligt, at udvalget gerne vil lave vejforlægningen, men i lokalrå-
det har vi frygtet, at denne formulering gav kommunen en undskyldning 
for at skubbe arbejdet til 2037, - at det blev puttet i en syltekrukke. Derfor 
var det en glædelig overraskelse, at Frederiksborg Amtsavis har omtalt 
sagen på forsiden af lokalsektionen d. 8/8 og igen på side 2 d. 9/8. Her 
kan vi læse, at udvalget vil budgettere vejen tidligt i den nye kommune-
plan, se udklip nedenfor.
 

Hillerød Kommune har planlagt trafiksaneringer i Brødeskov Lokalråds 
område i 2024. Udgangspunktet er, at kommunen er kommet med i en 
forsøgsordning med mulighed for nedsættelse af hastigheden til 40 km/h 
i byområder. I efteråret 2023 vil disse trafiksaneringer blive nærmere 
planlagt gennem samarbejder med Lokalrådet og borgere i området 
(borgermøder). 

Det er derfor godt, at vi har flere aktive trafikgrupper i området.
Ny Hammersholt har netop fået sin egen trafikgruppe. Lokalrådet er 
repræsenteret ved Svend Beeck. (svend.beeck@live.dk)
Annette Orup er tilsvarende rådets kontaktperson i Gl. Hammersholt 
Trafikgruppe. (akfo@live.dk)

Trafikken i  
vores område

Artikel i Frederiksborg Amtsavis d. 8.8
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Din lokale hestevogn
 
kører gerne...
skovture med familien, børne
fødselsdage, kunstrute (til 7 
lokale kunstværksteder) eller 
hvad du kunne ha’ lyst til.
Ring til kusken og hør nærmere 
på 2164 9866 efter kl. 18

Aut. Skorstensfejermester 

Christian Bast
Ring på 47 17 00 08

Rensning af kedler, brændeovne 
og ventilation og rådgivning  

om alt vedrørende brandsikring,  
skorstene og ildsteder. 

Se mere på www.skorstens-fejer.dk

I Nr. Herlev kan Mathias Skarby (mathias@brodeskov.net) eller Tom 
Feilberg (tom@brodeskov.net) kontaktes vedr. lokale trafikemner.

I kommende udgaver af Borgeravisen vil vi fortælle om de emner, der 
arbejdes med i ovenfor omtalte grupper.

På udvalgets vegne
Mathias Skarby (mathias@brodeskov.net)
og Tom Feilberg (tom@brodeskov.net)



Forslag til trafiksikker- 
heds projekter på  
Gl. Frederiksborgvej 
på strækningen mellem Funkevej og 
Brødeskovvej, Hulvejen & Slettebjerget

Fokusområder
• Nedsættelse af hastigheden
• Tryghed på fortov og cykelsti
• Forbedring af oversigtsforhold ved skjulte udkørsler
• Reduktion af tung gennemkørende trafik

Forslag til konkrete hastighedsreducerende projekter på Gl. Frederiks-
borgvej på strækningen mellem Funkevej og Brødeskovvej

1.    Højest tilladte hastighed nedsættes generelt til 40 km/t på stræknin-
gen fra Funkevej ved Ny Hammersholt by skilt til Brødeskovvej med 
undtagelse af fodgængerovergangen/buslommerne ved Slettebjerget, 
hvor den tilladte hastigheden nedsættes til 30 km/t.

  Funkevej strækningen mod Hillerød fra Ny Hammersholt byskiltet bør 
ligeledes sænkes til 40 km/t for at undgå en høj hastighed på en kort 
strækning mellem Hillerød by og Ny Hammersholt by.

2.   Etablering af 40 km/t fartbump på hele strækningen. Eksisterende ti 
fartbump bibeholdes, men ombygges til 40 km/t bump. Forslag til 
placering af otte nye bump fremgår af bilag 1 & 2. Nye bump er marke-
ret med gul stjerne. Eksisterende bump er markeret med rød dråbe.

3. Bemaling af vej umiddelbart efter Ny Hammersholt byskilte. Se bilag 3.

4. Min Fart skilte flyttes til start hhv. slut af ovennævnte strækning

5.  Lyssignal ved Hulvejen sættes til rødt for trafik på Gl. Frederiksborgvej 
ved overskridelse af den tilladte hastighed målt af Min Fart skiltene for 
trafik i retning mod lyssignalet. Automatik etableres således, at signalet 
også sættes til rødt for kørende

Indlæg fra Ny Hammersholts trafikgruppe

14 15



16 17

Efter en årrække med Kenneth Sørensen ved roret i Brødeskov Idræts-
forening fik jeg æren af at træde ind i rollen som formand for hele fami-
liens klub i slutningen af maj måned. Jeg vil bruge det første skriv til 
borgerbladet, på at præsentere mig selv og tankerne om foreningslivet. 
Først og fremmest vil jeg dog gerne sende en kæmpe tak til Kenneth for 
hans ukuelige frivillige arbejde igennem foreningen i mange år og sige 
stort tillykke med udnævnelse til æresmedlem på foreningens seneste 
generalforsamling hvor han gav stafetten videre - yderst velfortjent!

Jeg hedder Christian Bo Valling Nielsen, er 36 år, gift med Julie, og far  
til Ejnar på 6 og Alfred på 9 som begge spiller fodbold i Brødeskov. Jeg er 
født i Hillerød og har haft hele min opvækst på Slettebjerget hvor jeg har 
slidt grus & mudder af boldbanen ved varmecentralen, besøgt dyrene på 
Tues mark og fisket i søen, deltaget i engfester ved spejderhytten, spillet 
Mario på Nintendo i Petras hus, haft min skolegang på Nr. Herlev, og sidst 
men absolut ikke mindst, brugt en stor del af mit liv ude i Brødeskov, hvor 
jeg startede til fodbold omkring 5-års alderen.

Jeg har derfor siden 1992 været uafbrudt medlem af Brødeskov IF og 
fejrede derfor også mit eget 30-års jubilæum i foreningen sidste år, 
hvilket også betyder at jeg har været med på lidt over halvdelen af rejsen 
på 60 år i Brødeskov Idrætsforening, mere om det senere.

I dag bor jeg i et rækkehus i Favrholmvænget i Hillerød, hvilket faktisk 
også betyder at jeg skal finde mit borgerblad ude i foreningen, da jeg 

naturligvis falder udenfor for grænsen for bladet leveret i postkassen, på 
trods af jeg heldigvis bor kun 4 kilometer væk fra foreningen ...

Min tid i Brødeskov har budt på trænergerning for ungdomshold i fodbold 
fra U6 - U19 og senior, og jeg har selv spillet alt fra U6 til oldboys, og har 
været aktiv i bestyrelsen i mere end 10 år i roller som træneransvarlig, 
kasserer og nu formand fra seneste generalforsamling.

Det er nogle store sko jeg skal fylde ud i rollen som formand, i en relativt 
beskeden alder, men det er en udfordring jeg ser meget frem til i sam-
arbejde med resten af bestyrelsen og naturligvis sammen med alle jer fra 
lokalområdet.

Jeg har altid lært og været af den overbevisning at det fællesskab og de 
relationer man danner i en forening, sjældent sker på banerne alene men 
primært i omklædningsrummene før og efter kampe & træning. 

NYT FRA BRØDESKOV IDRÆTSFORENING

En hilsen fra den 
nye  formand 
og bestyrelsen i Brødeskov Idrætsforening
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Hvad enten det er til fodtennis, 
ski-fitness, krible krable, yoga, 
badminton, senior idræt, floor-
ball, ball bouncer, eller på 
fodboldbanen, så er det fælles-
skabet omkring den aktivitet 
man dyrker, der gør at en 
breddeklub overlever og blom-
strer. Og fundamentet for at vi 
alle kan dyrke de ting vi synes er 
sjove, og få nogle gode oplevel-
ser er villigheden til at gøre en 
forskel som frivillig der skaber de 
rammer der gør det sjovt og fedt 
at være en del af en forening. 

Det kan til tider være hårdt og ensomt arbejde men med en stor beløn-
ning hver gang man oplever glæden hos en gruppe af vores medlemmer, 
der sammen får gode oplevelser og et fællesskab omkring den aktivitet 
de dyrker.

Det vil vi fortsat have fokus på i bestyrelsen, og vi vil arbejde hårdt for at 
særligt rammerne og faciliteterne fortsat forbedres så børn og voksne 
(hele familien) kan mødes i Brødeskov og danne relationer og oplevelser 
der varer for livet.

Vi vil opfordre alle til at skrive til os i bestyrelsen, eller komme forbi og 
snakke med os, hvis I har forslag til aktiviteter i tænker kunne være sjove 
at starte op, eller har gode ideer til foreningens videre udvikling. Vi kan 
altid fanges på mail via kontakt@broedeskov.dk eller formand@broede-
skov.dk. 

Jeg selv og bestyrelsen vil forsøge at holde jer opdateret på vores aktivi-
teter igennem borgerbladet, mails til dem af jer der er medlemmer, og 
naturligvis også via de sociale medier. Man kan altid læse mere om hvilke 
aktiviteter vi tilbyder i foreningen via hjemmesiden www.broedeskov.dk 
hvor man også kan finde navne og kontaktoplysninger på alle fra  
bestyrelsen.

Brødeskov Idrætsforenings 60-års jubilæum
Når borgerbladet udkommer, vil vi netop have afholdt foreningens 60-års 
jubilæum og du tænker måske derfor det er mærkeligt at vi ikke nævner 
særligt meget om det her. Men da vi i skrivende stund er i august måned 
og knokler hårdt for at gøre alle tingene klar må vi have dette til gode til 
næste udgave, hvor vi håber at kunne fortælle mere om en fantastisk dag, 
hvor vejrguderne forhåbentlig også har smilet til os den 9. september 
mere end hvad de gjorde i skolernes sommerferie ...

Jeg glæder mig til fremtiden for hele familiens klub og håber i alle vil 
bidrage til at Brødeskov Idrætsforening forbliver et samlingssted for hele 
lokalområdet og for de gode oplevelser som foreningslivet kan byde på. 
Vi ses derude!

Sportslig hilsen
Bestyrelsen og Formanden

Christian Bo er aktiv på BIFs old boys hold  
og ses her bagerst med anførerarmbindet
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Oven på en god lang sommer er vi, i BLF’s bestyrelse, nu ved at være klar 
til et spændende efterår. 

Vi har følgende arrangementer i støbeskeen:

September. 
Familiearrangement. Besøg på Ringovnen på Nivågård Teglværk søndag 
den 24.9. 2023 klokken 14.00. Børn under 15 år gratis. Medlemmer af BLF 
25 kr. – Ikke medlemmer 50 kr. pr person. Rundvisningen tager 1,5 time så 
hele turen vil vare ca. 2 timer. 

Da der er omviser på og begrænsede pladser bedes I tilmelde jer senest 
1.9. 2023. I kan tilmelde jer ved at sende en mail med navn og deltageran-
tal til foreningens nye mailadresse: Broedeskovlokalhistorie@gmail.com  
eller sende en sms til Eva Vester på 42442074. I er også altid velkomne til 
at ringe, hvis vi evt. skal arrangere kørsel for jer til udflugtsmålet.
OBS. Har du/I ikke nået at tilmelde jer inden 1.9 så prøv alligevel, der kan 
jo være ledige pladser

Oktober. 
Familiearrangement. Mandag d. 16.10 er der åbent hus på Brødeskov 
Kaserne. Der vil foregå en masse forskellige ting for både børn og voksne. 
Bl.a. vil BLF’s kasserer, Stig Jørgensen, der er opvokset på kasernen, vise 
rundt på området og fortælle om, hvad der foregik, da kasernen slog 
dørene op i 1956. Oprindeligt som et granatværk, der producerede 
sprængstoffer til bl.a. landminer. Når vi har nøjagtige tidspunkter og det 
færdige program, skriver vi direkte til vores medlemmer om dette arrange-
ment. Er du ikke medlem af BLF, så hold øje med arrangementet på Nr. 
Herlevs og Hammersholts Facebook grupper.

November. 
Årets afsluttende arrangement bliver onsdag den 29.11. 2023 fra 19.00-
21.00 i Sognegården i Nr. Herlev. Hovedemnet bliver Teglværket i Ham-
mersholt, men der vil også være tid til kaffe og hyggeligt samvær. Mere 
om dette arrangement i næste nummer af Brødeskov Borgeravi.s 

”Åbent Hus” starter op igen tirsdag d. 5.9.2023 kl. 15-17 på vores arkiv på 
Brødeskov Station og herefter den første tirsdag i hver måned frem til jul. ( 
d. 3.10 – d. 7.11 – d.5.12 alle gange kl. 15-17)

Det er vores håb, at de af jer, der har spørgsmål/ ting I gerne vil vide, eller 
oplysninger/historier om vores område vil dukke op. Har I billeder eller 
andet materiale, der belyser både hverdagslivet, forandringer og spæn-
dende episoder fra området (Ny/Gl. Hammersholt, Nr. Herlev og Freer-
slev), modtager vi også meget gerne dette, evt. bare til låns, så vi kan få 
udbygget og opdateret vores arkiv. (Husk det også er af interesse, at få 
dokumenteret nyere ting). 

Nyt i dag - er historie i morgen!                
OBS. Vi kommer også altid gerne hjem til jer, hvis I gerne vil give jeres 
bidrag til områdets historie eller bidrage med billeder m.m. Kontakt vores 
formand, Eva Vester på tlf. 42442074, så kommer vi ud til dig/jer efter 
aftale.  

Nyt fra BLF,  
Brødeskov Lokal-
historiske Forening.
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alt indenfor 
 
Brudebuketter 
Dekorationer/Buketter 
Borddekorationer 
Kranse/Bårebuketter 
Kistedekorationer 
 
Forfriskende anderledes 
Gå til fagmanden 

Bliv medlem af BLF, støt det lokale liv og hjælp os med at bevare  
vores fælles historie !
Prisen pr. år er 150 kr. for enkelt medlemmer og 200 kr. for et  
husstandsmedlemsskab.

Vi glæder os til at høre fra dig! Det er nemt, du kontakter bare:
Formand, Eva Vester eller kasserer, Stig Jørgensen 
Eller sender en mail til BLF’s mail Broedeskovlokalhistorie@gmail.com 

Formand og arkivleder: Eva Vester, Kirkepladsen 2, Nr. Herlev, 3400.  
Tlf. 42 44 20 74, tomogeva@gmail.com
Næstfm.: Margrethe Krogh, Kildedalen 3, 3400. Tlf. 48267232  
Mobil 30 11 72 32, margrethekrogh@gmail.com
Kasserer: Stig Jørgensen, Cirkelbuen 69, 3400. Tlf. 21 73 20 88
Stig.jorg@adslhome.dk
Sekretær: Lisbeth Dilling, Slettebjerget 69, 3400. Tlf. 27 57 12 37
dillingster@gmail.com
Medlem og dataansvarlig : Henrik Havemann, Enghavegårdsvej 53, 3400. 
Tlf. 48 26 69 16 Mobil 23 49 19 27, henrikhavemann@gmail.com
Medlem: Birgit Larsen, Alle’kredsen 159, 3400. Tlf. 48266826.  
Mobil 23661951, birgula@webspeed.dk  
Margrethe Nielsen, Gl. Frederiksborgvej 58, 3400. Tlf. 23 30 93 47
margrethe.nielsen@hotmail.com
 
Arkiv og mødelokale: Brødeskov Station, Stationsvej 1, Nr. Herlev, 3400 
Hillerød. Vi deler huset med andre foreninger, hvorfor der er nedsat et 
klubhusudvalg. BLF repræsenteres af Stig Jørgensen og Eva Vester.
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Lækre cremer & shampoo  
af naturlige råvarer og urter  

fra egen have 

Besøg gårdbutikken i Hammersholt 

Åben lørdage 10 – 13 el. aftale 

Endvidere smykker, pileflet, håndla-
vet papir, akvareller 

HAMMERSHOLT BYVEJ 43 
48 17 03 71  

 

  

 

Christiansen 
Entreprenør J 

 
 

Jørn Christiansen 
Bygaden 7 
Nr. Herlev 

3400 Hillerød 
 

Mobil 51 50 00 59 
Privat 48 24 75 68 

 
Jord & beton 

Kloak & anlæg 
Udføres 



24 25

Nyt fra Hammersholt 
Forsamlingshus

Veteraner i Hammersholt
Lørdag den 20. maj 2023 var der ”Veteraner i Hammersholt”, og igen i år 
blev det et kæmpe tilløbsstykke. Styregruppen bag arrangementet er 
meget glade for dagens forløb, og for, at der kom så mange forbi. Det 
virker nærmest som om, at der bliver slået rekord år efter år. Der var 
virkelig mange flotte gamle køretøjer at kigge på – lige fra knallerter og 
motorcykler til biler, traktorer og lastbiler. Det var en rigtig dejlig dag, hvor 
vejret heldigvis var med os. Vi har allerede nu sat kryds i kalenderen 
lørdag den 11. maj 2024. 

Og vores lokale spillemand Ove havde fået lov til at sætte sit keyboard op 
i et hjørne af teltet, så der var sang og musik i løbet af eftermiddagen. 

Fællesspisning
Onsdag den 3. maj var der fællesspisning i forsamlingshuset – som altid 
med god mad og fællessang. Mange tak igen til alle jer, der gør en 
kæmpe indsats hver gang. Næste fællesspisning er mandag den 18. 
september 2023. 

KOMMENDE ARRANGEMENTER

Høstfest
Fredag den 6. oktober og lørdag den 7. oktober 2023 er der høstfest i 
forsamlingshuset. Fredag bliver der serveret smørrebrød, kaffe og kage, og 
lørdag er der flæskesteg med det hele fra Skævinge Kro, og så en dessert. 
Vi kan godt afsløre, at der i desserten indgår æbler fra de omkringliggen-

de haver. Både fredag og lørdag er der efter spisningen optræden af 
nogle lokale skuespillere. Denne gang hedder forestillingen ”hønsegården 
– for fuld musik”. Vi kan godt love, at det bliver sjovt. Lørdag er der musik 
og dans med Anne Marie og Sten Lindegaard. Billetter til begge dage kan 
købes ved henvendelse til Niels Bagge på telefon 4043 1859.

Julemarked
Søndag den 19. november holder vi julemarked. Hvis du gerne vil have en 
bod, kan du rette henvendelse til Annette på telefon 24 67 79 09.

Juletræsfest
Husk vores juletræsfest søndag den 3. december, hvor der som vanligt vil 
blive opført et juleteaterstykke med børn fra 6 år og opefter. Ring til 
formand Lillian Sørensen på telefon 2382 1735, hvis du kender nogle børn, 
der kunne tænke sig at være med til at synge og spille teater. 

MobilePay
Til orientering, så har forsamlingshuset har fået nyt MobilePay nummer 
189 500. 
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Kunst på væggene
Hen over sommeren og frem til oktober er det Lone Bagge, der udstiller. 
Alle er velkommen til at komme og se malerierne – de er virkelig flotte. 
Huset er åbent hver torsdag fra 17.30 til 19.00.

BESTYRELSE
Formand Lillian Schmidt 23 82 17 35

Næstformand Brian Jørgensen 22 42 91 34  

Kasserer Ove Chr. Sørensen 40 19 36 80

Udlejer Gitte Pedersen 26 79 87 51 

Udlejer Annette Novotni 24 67 79 09

Ølmand Niels Bagge 40 43 18 59

Vicevært Jan Bast Jensen 50 57 89 58

Suppleant Niels Jerichau Clausen    22 23 18 48 

Suppleant Klaus Lærke Larsen  40 52 50 64

Forsamlingshuset er åbent for besigtigelse hver torsdag fra 17:30 – 19:00  

v/Mette Wolf og Leif Jonasson 
Poul Rasmussen´s Eftf. 

Hovedgaden 17A, 3320 Skævinge 
Frejasvej 17, 3400 Hillerød 

 

Vi træffes alle dage  

48 26 08 05 
 

www.nord-begravelse.dk 

Leif Jonasson Lars Frederiksen Mette Wolf Anette Bang 

Kaniner 
sælges
Velegnede både  
til slagtning og  
som kæledyr.

Tue Tortzen
Slettebakken 1 Ll. Sverige
22 85 73 62 eller  
tt@hillerod.dk



Petras Hus er et gammelt husmandssted på Hulvejen. Det blev over-
draget af Petra til kommunen og i mange år brugt til børnepasning og 
senere klub for de større børn. Det er derfor et sted, som er kendt og 
elsket af flere generationer i området – og den oplagte platform til et 
aktivitetshus, der bygger på fællesskab og nærhed. 

Vi ønsker, at Petras hus skal være et hus for børn, voksne og seniorer fra 
lokalsamfundet til fri benyttelse til at lave kreative, praktiske og kulturelle 
aktiviteter – samt bevægelse. 

Møde med Kultur og Fritidsudvalget
Til udvalgsmødet i august fremlagde bestyrelsen for Petras Hus en 
beretning om vores visioner og vores ønsker. Vi er glade for, at vi fik 
mulighed for at mødes med udvalget, som også havde gode spørgsmål  
til os. 

I korte træk fortalte vi: 
-  Foreningen er demokratisk etableret med en bestyrelse, vedtægter  

og i nærheden af 90 betalende medlemmer + flere kommer hele tiden 
til (status medio august). 

-  Der er afholdt flere aktiviteter ved huset, og der er flere aktivitets-
grupper. Senest et dialogmøde i august, hvor 25 fremmødte fra lokal-
samfundet fortalte om deres ønsker for huset, fællesskab og aktiviteter.

-  Huset har stået forladt i flere år, og vi ærgrer os over, at vi ikke kan 
komme i gang med den nødvendige restaurering, så huset kan blive 
levende igen

-  Bestyrelsen ønsker hjælp fra kommunen til den bedste løsning for 
brug, ejerskab og økonomi for huset.

Hvad sker der nu
Sagen er ikke afgjort - Petras Hus-gruppen skal til næste udvalgsmøde i 
oktober være afklarede omkring, hvordan vi ønsker ejerskab, hvilken 
økonomi, vi ser ind mv. Så det tegner positivt! Men det kræver arbejde 
– masser af arbejde at komme helt i mål. 

Vi har brug for dig
Bliv medlem Du kan støtte ved at blive medlem. Det er uforpligtende at 
være medlem, men det viser både os, politikerne og alle andre, at der er 
opbakning. Sådan gør du: Mobilepay 100 kr. til 4010 7789 (Jørn Due). 
Husk at skrive navn, adresse og mail. 

Vi har brug for hjælp til fundraising, dialog med kommunen, praktisk 
arbejde i og omkring huset (når vi får adgang… )  Mød os på Facebook-
profilen Petras Hus eller send en mail til hanne@petrashus.dk, hvis du 
gerne vil hjælpe eller høre mere. 

Tak ❤❤ 

 

 

 

Lovende udvikling  
- godt nyt om Petras 
Hus
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VVii  hhaarr  ssppeejjddeerree  ii  aallllee  aallddrree  
 
OOmm  dduu  eerr  nnyy  ttiillffllyytttteerr  eelllleerr  hhaarr  bbooeett  ii  oommrrååddeett  hheellee  lliivveett  ––  oomm  dduu  eelllleerr  ddiinnee  bbøørrnn  hhaarr  
vvæærreett  ssppeejjddeerree  fføørr  eelllleerr  eejj  eerr  uunnddeerroorrddnneett..  HHaarr  dduu  eelllleerr  kkeennddeerr  dduu  nnooggllee  ddeerr  hhaarr  llyysstt  
ttiill  aatt  pprrøøvvee  kkrrææfftteerr  ssoomm  ssppeejjddeerr  ssåå  kkoonnttaakktt  ooss  ––  vvii  hhaarr  iinnggeenn  vveenntteelliissttee..   

MMiikkrroobbee//FFaammiilliieessppeejjdd  
Mikrobe/Familiespejd er for børn, der er fyldt 3 år og indtil de starter i 0.kl. 
Vi holder møder med forældre hver anden søndag. Børnene deltager med mindst én af deres forældre. 
For info om familiespejd kontakt Mette Sørensen – mette@brodeskov.dk 

MMiikkrroo    
Mandag fra kl. 17.30 – 18.45 
En mikrospejder hos Brødeskov Gruppe går i 0. eller 1. klasse.  
Mikroleder: Niels Lieberkind – niels@brodeskov.dk 

MMiinnii    
Onsdag fra kl. 19.00 – 20.15 
En minispejder hos Brødeskov Gruppen går i 2. - 3. Klasse.  
Minileder: Anita Kauffmann – anita@brodeskov.dk  

JJuunniioorr  
Mandag fra kl. 19.00 – 21.00 
En juniorspejder hos Brødeskov Gruppen går i 4. - 5. Klasse 
Juniorleder: Nicolaj Neve – nicolaj@brodeskov.dk 

TTrroopp  
Torsdag fra kl. 19.00 – 21.00 
En tropspejder i Brødeskov Trop er går i 6. – 9. Klasse 
Trops leder: Jesper Løwe – jesper@brodeskov.dk 

KKllaann  eelllleerr  ssppeejjddeerrlleeddeerr  
Klanen er for spejdere fra 16 - 24 år 
Spejderleder kan alle over 15 blive 
Kontakt gruppeleder: Niels Lieberkind – niels@brodeskov.dk 

www.brodeskov.dk 
 

Der skal samles ind både til de mange sociale aktiviteter Røde Kors 
gennemfører her i landet med bl.a. julehjælp, sommerlejre, sundheds-
klinikker for socialt udsatte samt andre lokale aktiviteter omkring  
vågetjeneste, besøgstjeneste, kvindenetværk m.v.

Desuden er der desværre stadig et stort behov for hjælp til såvel  
krigens ofre i Ukraine, Syrien, Yemen, Eritrea, Sudan, samt ofrene for 
naturkatastroferne i bl.a. Tyrkiet og Syrien.

Røde Kors, Hillerød Afdeling forsøger at samle ind i hele Hillerød  
Kommune, og der er derfor også indsamlingsruter i Borgeravisens område 
med udlevering af materialer og ID-kort lokalt, samt i bl.a. både midtbyen 
og Hillerød Vest.

Er man interesseret i at hjælpe til, som indsamler, kan man meldes  
sig lokalt til:
Franziska Birkved, mail: f.birkved@gmail.com  eller
Bent Kauffmann, mail: bentk@rodekors.dk  

Røde Kors’ årlige 
landsindsamling 
søndag den 1. 10., kl. 11-14
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Carl Christian Hansen blev født 15.10.1884 i Freerslev i Nørre Herlev Sogn.
Carl blev gift med Hansine Jørgensen d.8.11.1908. De købte Strædet nr. 5 i 
1917 her boede de, indtil de flyttede på Ålholmhjemmet omkr. 1970? De fik 
5 børn. Carl Christian Hansen døde d. 23.6.1978.

Carl var i flere omgange valgt til sognerådet i Nr. Herlev Sogn for socialde-
mokratiet, og i 2 perioder, fra 1946 - 1950, og 1950 -1954 var han sogne-
rådsformand. Han arbejdede i mere end 35 år på Teglværket i Hammers-
holt, og her følger hans egen beskrivelse af dette arbejde:

Om Sommeren begyndte Arbejdet kl 6 Morgen, Kl 81/2 holdtes en halv 
Times Frokost, herefter arbejdedes der til Kl 12 og nu holdtes 1 Time 
Middag, og fra Kl 13 til 16 fortsattes Arbejdet videre i de seneste Aar holdt 
vi Vekend Lørdag Eftermiddag, og for at naa 48 Timers Arbejdsuge, 
maatte vi arbejde 81/2 Time de første 5 Dage, det var en god ordning, 
som Arbejderne var glade for, om Vinteren blev Arbejdstiden forrykket 
noget, men vi har stadig 48 Timer ugentlig.

Da Teglværket opførtes og blev færdig ca 1920, indrettedes en saakaldt 
Borgstue, hvor Arbejderne kunne spise medbragt Mad, her blev opstillet 
lange Borde og Bænke Gulvet var af Cement, og her kunne man købe de 
nødvendige Drikkevarer, saasom Mælk, Sodavand, Øl saavel Hvidtøl som 
Bajerskøl, endvidere forhandledes alle Tobaksvarer, en af Arbejderne 

forestod Salget, der dels betaltes kontant eller på Ugeregnskab.
Denne Borgstue blev senere indrettet til Badeværelse med seks Brusere 
og Omklædningsrum. Borgstuen blev nu indrettet oven over Lerstuen, og 
blev møbleret med 4 og 6 Mandsborde, ligesom nye behagelige Stole, 
det hele i lyse og smukke Farver, umiddelbart herved indrettedes en 
lignende Spisestue for Kvinderne, det hele blev holdt rent og i pæn orden 
hver Dag, og med Centralvarme over det hele.
 
Tagstenene fabrikeres umiddelbart ved Ovnen, - Leret køres fra Lergra-
ven, der tit kan ligge mange Kilometer borte fra Teglværket,- paa Tipvog-
ne, der hver rummer 2 til 3 Kubikmeter, pr Spor til Møllerne, der af det gule 
Ler laver Mursten, hvorimod Rødleret dannes til store Klodser, og gaar 

Den  
historiske  
klumme

Uddrag af Carl Christian Hansens 
levnedsskildring afleveret til  
Nationalmuseet i 1955
Udgivet i bogen ”Gamle dage i Nr. Herlev” af 
Birthe Nordentoft Feilberg i 2006

Strædet 5 Nr. Herlev bygget i 1907 af Anders Murer. Huset blev i 1917 købt af Carl og 
Hansine Hansen. Prisen var 2085 kr. med 800 kr. i udbetaling. Her boede familien med 
5 børn frem til 1970 ? (Fotograf: Ukendt. Brødeskov Lokalhistoriske Arkiv)
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videre paa Transportbaand op i 
Nærheden af Ovnen, hvor det i 
Lerhuset stilles op i høje Rækker, og 
herfra gaar det efter Lagring til 
Pressen, der trykker det til Tagsten, 
disse fortsætter paa Transportør paa  
Loftet over Ovnen, stilles her på 
Hylder, hvor de i Løbet af 10 Dage 
tørres og derefter sorteres, og nu gaar 
de ned til Brænding i Ovnen, og 
derefter videre til Byggepladserne. 

Transporten af de brændte Mur og 
Tagstenforegik tidligere pr Jernbane, 
og Værkerne anlagdes gerne nær 
Banerne, og herfra lagdes Spor indtil 

Ovnen og gerne paa begge Sider af denne, saaledes at de brændte Varer 
kunne læsses direkte paa Jernbanevogne, men dette er man helt gaaet 
bort fra, og benytter nu Biler til Transport, hvorved man undgaar at 
omlæsse Stenene.

Da langt det meste Arbejde foregaar i Akkord, følger heraf at man er mere 
fri, enhver passer sit, saaledes at Arbejdet gaar sin bestemte Gang, der 
behøves ingen særlig tilsynsførende, i øvrigt er der med Hensyn til de 
øverste Myndigheder, sket en væsentlig Forbedring i de sidste Aartier, og 
særlig den ny Generation har lært at behandle os som Medarbejdere, og 
tiltale os paa høflig og pæn Maade, hvad der i høj Grad er med til at 
skabe det rette Tillidsforhold mellem begge Parter. Mellem Arbejderne 
hersker der ogsaa gode Forhold, man er solidarisk med hinanden, saale-
des har vi her på Værket en frivillig Forsikring, der i Sygdomsperioder 
samler ind hver Uge og udbetaler Understøttelse til familien saa længe 
Sygdommen varer.

Jeg har i de 8 Aar, hvor jeg var Sogneraadsformand, altid haft et udmær-
ket Forhold til mine Kammerater, og det ses vel bedst gennem dette, at 
disse ved stærkt forøgede personlige Stemmer hver gang satte mig i 
raadet.

Om Drikkeri paa Arbejdspladsen ja der kunne vel være Dage, da det gik 
lidt lystigt til, men husk, at det var strengt Arbejde, Tempoet var højt, og 
der kunne være 50 Graders Varme i Ovnen, og dette synes jeg tjener til 
Undskyldning for de faa, der somme Tider gik lidt over Stregen.

Eva Vester, BLF.

Carl og Hansine Hansen foran Slotskirken. 
1960’erne ? (Fotograf: Ukendt. Brødeskov 
Lokalhistoriske Arkiv)

Hammersholt (Frederiksholm) teglværk med mandskab og lokomotiv på Nordbanens 
rangerspor 1919. Nordbanen (København, Hillerød, Helsingør)
(Fotograf ukendt. Årstal 1919. Brødeskov Lokalhistoriske Arkiv)
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Indlæg 
fra Tue

Flere af de emner jeg vil skrive om er ikke afklaret inden bladet går i 
trykken, så det kan gå anderledes end  ventet eller håbet.

Til alles glæde blev det en række mindre tømrer/snedker virksomheder 
som afløser ”Papirulden” på det gamle teglværk. Det kunne jo også være 
blevet et vognmandsfirma med megen tung kørsel, og det har vi nok af på 
Brødeskovvej. Så velkommen til de nye firmaer.

På et meget velbesøgt møde i Forsamlingshuset diskuterede vi mulighe-
derne for senior- fællesskaber i området. Der var mange og meget delte 
meninger om det, men som jeg hørte det var der god opbakning fra  en 
gruppe som ønsker at blive herude når vi engang må opgive vores huse. 
Det er jo stadig en mulighed at ændre noget af industri- jorden til boliger/ 
fællseskaber  næste gang kommuneplanen skal revideres.

Skolestien langs Brødeskovvej er jo på budgettet selvom der ikke rigtig 
sker noget. Men der er enighed om at den skal anlægges fra Gl. Frede-
riksborgvej  forbi Lilleskolen og hen til jernbanebroen hvor den får tilslut-
ning til den eksisterende sti.

Jeg har haft møde med forældre som fortæller at børnene er bange for  
at cykle på de strækninger hvor der ikke er rabat mellem sti og vej. Store 
lastbiler som ofte kører for hurtigt skaber undertryk og kommer meget  
tæt på.

Jeg har rejst det i ABT (Arkitektur- byplan og trafikudvalget som Teknisk 
Udvalg så mundret hedder) et par gange, og Forvaltningen har svaret at 
det ikke er lovligt at opsætte autoværn .

Rundt i andre kommuner har jeg dog set sådanne løsninger, så jeg prøver 
igen ved årets budgetforhandlinger.

Brødeskov station bliver endelig flyttet så man kan bruge tunnelen under 
Lyngevej når man skal til Skolen og Brødeskovparken. Tak til Lokalbanen 
og de som har arbejdet for denne løsning.

Omfartsvejen bag om Kirken er jo en gammel traver, men der er kommet 
liv i debatten igen takket være Lokalrådet. Det bliver ikke den første 
opgave der sættes penge af til, men det er godt den bliver holdt varm for 
forholdene bliver værre og værre efterhånden som trafikken stiger.

Der har været megen blæst om Nr. Herlev Børnehus. Det kan vel ikke 
diskuteres at en daginstitution skal overholde de pædagogiske og fysiske 
krav der er uanset om den er privat eller kommunal.

Men det er også vigtigt at beholde en lokal børnehave/vuggestue. Om 
kommunen skal gen- overtage Børnehuset  eller om der kan findes en 
anden løsning er op til politikkerne. Jeg synes det ville være bedst at 
kommunen kom ind over igen, vi får mange flere børn i den sydlige ende 
af kommunen de kommende år.

Petras hus i Ny Hammersholt har jo snart stået tomt længe. En gruppe 
aktive borgere fik gang i en støtteforening for et fælles aktivitetshus men 
det har været op ad bakke med at få den store tilslutning – og med 
kommunens opbakning.

Jeg synes der er  flere gode argumenter for  at beholde huset som et 
mødested for forskellige klubber og grupper som vil noget i fællesskab 
– og som et sted man kan dumpe ind hvis man gerne vil snakke med folk 
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Grafisk design og diverse fotos 
Per Christiansen

Tryk 
PE Offset & Reklame A/S, Varde.

Distribution 
Uddeles af medlemmer af menighedsrådet, 
lokalrådets bestyrelse og andre frivillige 
hjælpere.

Bankkonto 
Handelsbanken, Hillerød Reg. nr. 6300 
Konto nr. 1583 230

Næste nummer på gaden
18. - 25. november 2023

Deadline
28. oktober 2023

Vi opfordrer alle foreninger, klubber,  
medlemmer samt beboere at notere sig  
disse datoer.

Bestyrelsen: 

Formand
Mathias Skarby
Enghavegårdsvej 41
Tlf. 21 54 31 22
mathias@brodeskov.net 

Næstformand 
Svend Beeck
Gl. Frederiksborgvej 9
Tlf. 26 63 65 15 
svend@brodeskov.net 

Webmaster 
René Bo Andersen
Gl. Frederiksborgvej 84
rene@brodeskov.net 

Brødeskov Borgeravis udgives af Brødeskov 
Lokalråd og udsendes gratis til medlemmer-
ne og alle husstande i foreningens område

Brødeskov Borgeravis har ligesom lokalrådet 
et almennyttigt formål. Formålet er at skrive 
om, hvad der rører sig i området, at trykke 
læserbreve fra alle i området - eller fra andre 
om os/vort område samt at give rum for 
områdets foreningsliv

Redaktion 
Per Christiansen, 22 26 97 94.
Helle Proschowsky, 29 44 52 55.
Svend Beeck, 26 63 65 15 

Redaktionelt stof
e-mail til avisen: BBavis@brodeskov.net

Annonceansvarlig: Svend Beeck,  
svend@brodeskov.net 

Kasserer
Hanne Jensen,  
Slettebjerget 15,
hanne@brodeskov.net

Øvrige medlemmer af 
bestyrelsen:
Ellen Godt Hansen,  
Slettebjerget
Tom Feilberg, Nr. Herlev
Kirsten Arvesen,  
Nr. Herlev
Martin Mackeprang Vinther, 
Brødeskovparken
Frank Østergaard,  
Ny Hammersholt

Suppleanter:
Annette Orup, Hammersholt
Kurt Schaldemose Hansen, 
Ny Hammersholt

Kontingent
Husstande kr. 100,-.

Medlemskab
Henv. til kasserer 
Hanne Jensen
Konto 6300 - 1583 230
Mobilepay 94329
hannemaarjensen@ 
hotmail.com

Kontakt bestyrelsen
Bestyrelsen@Brodeskov.net

Brødeskov Lokalråd
Brødeskov Lokalråds formål er at understøtte og formidle et aktivt fællesskab mellem  områdets 
beboere og foreninger. Vores område er Nr. Herlev sogn - Ny Hammersholt, Ll. Sverige, 
 Hammersholt, Nr. Herlev, Freerslev samt de mellemliggende landområder.

fra egnen. Som en sagde på det velbesøgte møde i starten af august : 
”Jeg bor alene. Det er tit rigtig kedeligt og jeg savner et sted at gå hen 
uden at skulle tage ind til byen”

En anden god grund er at der bliver brug for et sted for de helt unge om 
aftenen efterhånden som der kommer flere af dem igen. Petras Hus var 
en kæmpe succes  som fritids/ungdomsklub  for 20 år siden. Det kan det 
blive igen og det er særligt vigtigt i en tid hvor vi alle taler om hvor vigtigt 
det er at børn og unge er aktive sammen i stedet for at sidde med snuden 
i telefonen hele tiden.

 Med venlig Hilsen

Tue Tortzen
Slettebakken 1  Ll. Sverige


